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1. UVOD 

Obavezni kolegij Stručna praksa pohađalo je ukupno sedamnaest studenata Specijalističkog 

diplomskog stručnog studija Menadžment turizma i sporta na Međimurskom veleučilištu u Čakovcu. 

Od ukupnog broja studenata sedam ih je upisano u statusu redovnog, a deset u statusu izvanrednog 

studenta. Svi redovni studenti sudjelovali su i proveli propisanih 160 sati stručne prakse, dok je kod 

izvanrednih troje studenata pohađalo stručnu praksu dok je sedmero bilo oslobođeno pohađanja 

stručne prakse jer su zaposleni na srodnim poslovima. Svi studenti su prije odlaska na stručnu praksu 

položili „Zaštitu na radu“ koja je organizirana od strane Međimurskog veleučilišta u Čakovcu.  

Organizacije u kojima su studenti pohađali stručnu praksu: 

• Fitness centar Kinezis 

• Orakon d.o.o. 

• Nogometni klub "Bratstvo" Savska Ves 

• Hortus d.o.o. 

• Lomax Soft d.o.o. 

• Turistička zajednica grada Čakovca 

• Matrix plus d.o.o. 

• Turistička zajednica Varaždinske županije 

• Omicron d.o.o. 

• DŠR Mali olimpijac 

 

Za potrebe analize i kontrole kvalitete kolegija Stručna praksa provele su se ukupno tri ankete: 

1. Prva anketa provedena je sa studentima 40 dana prije početka semestra u kojem je predviđen 

kolegij Stručna praksa, a u kojoj su studenti izrazili svoj interes za određena područja obavljanja 

stručne prakse i potrebu za usmjeravanjem prema određenim organizacijama. Anketa je 

provedena na info danu stručne prakse na kojem su studentima prezentirane dodatne 

informacije o procesu provedbe kolegija Stručna praksa te osnovne informacije o 

organizacijama s kojim Veleučilište surađuje. 

2. Druga anketa provedena je sa studentima nakon provedene stručne prakse s ciljem utvrđivanja 

zadovoljstva studenata s provedenom praksom, mentorom i organizacijom u kojoj je 

provedena praksa. 



3. Treća anketa provedena je s mentorima u organizacijama u kojima je provedena stručna praksa 

u kojoj se tražilo mišljenje mentora o kompetencijama studenata koji su sudjelovali u stručnoj 

praksi i generalno o sumarnim pokazateljima vezanim uz provođenje prakse. 

 

2. ANKETE STUDENATA PRIJE ODLASKA NA STRUČNU PRAKSU 

Ponuđena područja interesa u anketi bile su organizacije u području turizma, u području sporta i 

generalno iz ostalih područja menadžmenta.  

 

 

Pošto se radi o studentima Specijalističkog diplomskog studija Menadžment turizma i sporta koji su 

stručnu praksu pohađali i na preddiplomskom studiju željeli smo dobiti povratnu informaciju o 

njihovom mišljenju o benefitu kojeg su imali na stručnoj praksi na 2. godini preddiplomskog studija. 

 



Na info danu o stručnoj praksi studentima su predstavljene organizacije s kojima Veleučilište surađuje 

i na kojima se može provesti stručna praksa. Studentima je postavljeno pitanje trebaju li pomoć oko 

uspostavljanja kontakta s poduzećem . Svi studenti koji su trebali pomoć oko uspostave kontakta 

kontaktirani su od strane voditelja prakse te se u razgovoru utvrdilo područje interesa te je svima 

pronađena adekvatna organizacija za provedbu stručne prakse s kojom Veleučilište već surađuje ili je 

dogovorena nova suradnja i potpisan novi sporazum oko provođenja prakse. 

 

 

Studenti su u anketi zamoljeni da daju vlastite prijedloge oko mogućnosti unapređenja kolegija Stručna 

praksa te su iznjeli sljedeće prijedloge: 

• Možda grupno pohađanje više sektora u organizaciji fakulteta. Tako da se u istom 

vremenskom periodu može proći više sektora i dobiti bolju sliku o tome što želimo ili 

ne želimo raditi. Jer kada probamo samo jednu praksu znamo jedino da nju definitivno 

npr. ne želimo, ali se još uvijek nismo pronašli.  

• Pružiti više pažnje praktikantu i konkretnije poslove vezane uz područje menadžmenta 

 

3. ANKETE STUDENATA NAKON OBAVLJENE STRUČNE PRAKSE 

Druga anketa provedena je sa studentima nakon provedene stručne prakse s ciljem utvrđivanja 

zadovoljstva studenata s provedenom praksom, mentorom i organizacijom u kojoj je provedena 

praksa. U anketi je od studenata zatraženo da procijene optimalnost broja sati provedenih na stručnoj 

praksi, zadovoljstvo znanjem i iskustvom stečenim na stručnoj praksi, zadovoljstvo s organizacijom i 

mentorom na stručnoj praksi te da da opisno prenesu vlastito iskustvo. 



Na pitanje o optimalnosti broja sati koje su proveli na stručnoj praksi na specijalističkom diplomskom 

stručnom studiju Menadžment turizma i sporta 56% studenata izjasnilo se da je broj sati optimalan, 

40% studenata predlaže da se poveća broj sati stručne prakse, dok 4% studenata smatra da je potrebno 

smanjiti broj sati stručne prakse. Želja gotovo polovice studenata da se poveća broj sati odličan je 

pokazatelj da studenti stručnu praksu smatraju vrlo korisnom. 

Na pitanje o zadovoljstvu institucijom u kojoj su pohađali stručnu praksu u smislu dobivenih znanja i 

iskustava 91,6% studenata izjasnilo se kao iznimno zadovoljnim, odnosno ocjenom 5, dok je 8,2 % 

studenata bilo brlo zadovoljno. Ovi podaci pokazuju da institucije s kojima Međimursko veleučilište 

surađuje u vidu pohađanja stručne prakse studenata mogu studentima pružiti mogućnost stjecanja 

novih znanja, iskustava i poslovnih kompetencija. Također, pruža se mogućnost uspostavljanja novih 

suradnja s organizacijama s kojima ne postoji formalna suradnja Veleučilišta, a na kojima su studenti 

proveli stručnu praksu. 

Suradnju s mentorom studenti su ocijenili kao iznimno dobru, točnije, 100% studenata je suradnju s 

mentorom ocijenilo maksimalnom ocjenom.  

 

4. ANKETNI UPITNIK ZA ORGANIZACIJU U KOJOJ JE PROVEDENA STRUČNA 

PRAKSA 

Treća anketa provedena je s mentorima u organizacijama u kojima je provedena stručna praksa kroz 

koju se tražilo mišljenje mentora o kompetencijama studenata koji su sudjelovali u stručnoj praksi i 

generalno o sumarnim pokazateljima vezanim uz provođenje prakse. 

Kroz ovu anketu utvrđeni su sljedeći sumarni pokazatelji: 

- Generalno zadovoljstvo studentima na stručnoj praksi mentori su ocijenili prosječnom 

ocjenom 4,6 

- Znanja i kompetencije s kojima je student stigao na stručnu praksu mentori procjenjuju 

prosječnom ocjenom 4,25 

- 86% mentora smatra da su studenti spremni za tržište rada 

- 64% mentora smatra da bi studenti tijekom studija više vremena trebali provesti u nekom 

obliku prakse po poduzećima  

 

 

 



5. ZAKLJUČCI  

Temeljem dobivenih podataka iz anketa, komunikacije sa studentima, mentorima na stručnoj praksi i 

ostalim voditeljima kolegija Stručna praksa na Međimurskom veleučilištu u Čakovcu donosim sljedeće 

zaključke vezane uz provođenje i reguliranje kolegija Stručna praksa na specijalističkom diplomskom 

stručnom studiju Menadžment turizma i sporta za akademsku godinu 2022./2023.: 

- Stručna praksa na specijalističkom diplomskom stručnom studiju Menadžment turizma i sporta 

je dobro koncipirana jer se provodi u posljednjem semestru studija kada studenti uz kolegij 

Stručna praksa nemaju zaduženja na ostalim kolegijima. Ovakvo vremensko pozicioniranje 

kolegija Stručna praksa studentima je vrlo interesantno jer im pruža priliku direktnog kontakta 

s potencijalnim poslodavcem i studenti to navode kao priliku za buduće zapošljavanje. 

- Predlaže se da se poveća opseg sati kolegija Stručna praksa kako bi se studentima nakon 

odslušanih svih kolegija omogućilo što veće praktično iskustvo. Također, povećanje broja sati 

stručne prakse moglo bi imati za posljedicu povećanje šanse za pozicioniranje studenata u 

organizaciji u kojoj se provodi stručna praksa te bi se time povećala šansa za zapošljavanje 

studenata. O povećanju broja sati potrebno je provesti diskusiju i definirati konkretan prijedlog 

na Vijeću odjela uz prisustvo nastavnika i studenata. 

- Studenti na završnoj godini studija pokazuju veću motiviranost za provedbom stručne prakse 

nego na prethodnim godinama studija. Studenti shvaćaju važnost praktičnih znanja i iskustava 

koje mogu steći kroz provođenje stručne prakse. 

- Bilo bi korisno konkretizirati suradnju s raznim poduzećima iz područja ekonomije, posebice 

onima koji su usko povezani uz područje turizma i sporta, te organizirati predstavljanje 

partnerskih poduzeća studentima na način da se omogući međusobno upoznavanje 

potencijalnih poslodavaca i studenata. 

- Na tržištu rada i u privatnom i u javnom sektoru raste potražnja za kvalitetnom radnom snagom 

što stavlja u pozitivni položaj studente Međimurskog veleučilišta i samo Međimursko 

veleučilište. 

- Postignut je pozitivan pomak oko definiranja novog pravilnika 

- Potrebno je potpisati sporazume s poduzećima  


